
El PSC alerta que el programa d?Escales segures de
Girona està anant a menys precisament quan les
ocupacions delinqüencials estan anant a més
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El PSC de Girona ha alertat que, en un dels pitjors moments de les ocupacions delinqüencials a
Girona, el programa Escales netes, comunitats segures està anant a menys. El programa s'ha reduït
a la meitat entre l'any 2017 i el 2021, passant del fet que hi participessin 24 comunitats a només 16
en l'actualitat.Pel que fa a la situació a la zona oest, on hi ha els barris de Santa Eugènia i Can
Gibert del Pla, que són els més afectats per les ocupacions, el nombre d'escales que hi participen
ha passat de 13 a només 3, una situació especialment preocupant.

El programa Escales netes, comunitats segures de l'Ajuntament de Girona funciona des de l'any
2015 i es basa en un control de la Policia Municipal dins les escales de veïns en què es detecten
possibles problemes d'ocupació delinqüencial o bé en les quals hi ha circumstàncies que aconsellin
prevenir les ocupacions. El programa funciona mitjançant la realització de rondes periòdiques i
s'ha mostrat com a molt útil per prevenir aquest tipus d'ocupacions.

En la part de Control al Govern del darrer Ple Municipal de Girona, que es va celebrar la setmana
passada, el regidor socialista Joan Antoni Balbín va preguntar sobre el fet que s'hagi denegat a una
escala del barri de Sant Narcís la possibilitat d'acollir-se a aquest programa. Balbín va preguntar
també quantes comunitats es troben avui adherides a aquest programa i a quins barris pertanyen.
Balbín ha explicat que l'objectiu de les seves preguntes era esbrinar "com s'està aplicant
darrerament aquest programa, ja que el propi equip de Govern va fer recentment una campanya
contra les ocupacions delinqüencials que incloïa la difusió d'un vídeo demanant col·laboració a la
ciutadania en aquest assumpte i donant consells sobre com actuar en el cas de trobar-se amb una
situació d'ocupació delinqüencial en l'edifici".

"La resposta del Govern ha estat molt decebedora", ha explicat Balbín, "ja que el nombre d'escales
cobertes pel Pla s'ha reduït de manera important entre el 2017 i el 2020, passant de 24 a 16". "A
més, especialment preocupant és la situació a Santa Eugènia i Can Gibert", ha explicat Balbín:
"L'any 2017 el Pla cobria 13 comunitats al sector oest i 11 al sector est de la ciutat mentre que en
aquests moments es mantenen les 11 comunitats del sector est, però només hi ha tres escales del
sector oest que participin en el programa". D'altra banda, pel que fa a les xifres totals acumulades,
hi ha hagut un total de 83 escales que han sol·licitat en algun moment adherir-se al Pla i aquesta
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possibilitat s'ha arribat a denegar a 25 comunitats.
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